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Ronda Maresme: al·legacions  
i reunió informativa
L’Ajuntament de Teià s’oposa al 
projecte de Ronda Maresme presentat 
pel Departament de Política Territorial 
i Obres Públiques. PÀG. 3 i 11

Festa Major 2010

Estrenem nou bus 
Teià-Barcelona!
Des del 15 de novembre els 
teianencs ja podem gaudir d’un 
nou bus a Barcelona, amb tres 
expedicions en hora punta. PÀG. 7

Festa Major de Sant Martí 
2010
Un any més, la Comissió de Festes 
ens ofereix una nova edició de Festa 
Major amb 10 dies plens d’activitats 
per sortir al carrer. PÀG. 8 i 9
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S U M A R I

EDITORIAL

Més enllà de la crisi

La crisi actual obliga a repensar i racionalitzar la despesa pública que s’ha 
anat generant els darrers anys per les administracions. En el cas de Teià, això 
ha fet que en els últims pressupostos hàgim hagut d’anar equilibrant ingres-
sos amb despeses, cosa que ja s’ha aconseguit aquest 2010 amb les retalla-
des de l’anterior pressupost. Tanmateix, amb el deute generat pel primer cop 
sobtat de la crisi, i el retard en el pagament a proveïdors, l’equip de govern 
ha decidit elaborar un nou Pla de Sanejament, amb l’assessorament de la 
Diputació de Barcelona, que permeti demanar un crèdit per eixugar el deute 
contret amb proveïdors.

Si bé, a hores d’ara, hem aconseguit equilibrar ingressos amb despeses, ara 
toca fer una segona retallada en la despesa per tal de generar prou liquiditat 
per a poder pagar el crèdit. Així les coses, i avançant-nos a l’aprovació del nou 
pressupost per al 2011 i el Pla de Sanejament 2011-2014, hem decidit que, 
donades les circumstàncies, una de les mesures d’estalvi que prendrem –en-
tre moltes d’altres- serà la de reduir la despesa d’impressió, editant, a partir 
d’aquest mateix número, el Butlletí Municipal a dues tintes. Passem doncs 
d’imprimir a tot color, a fer-ho en blanc i negre, però combinant amb un co-
lor (a excepció de la portada) i rebaixant així la despesa en més d’un 30%.

Arriben nous temps per a l’administració pública, però això, lluny de trans-
metre desil·lusió, ha de permetre afrontar els nous reptes amb optimisme 
i convertir-los en una oportunitat per buscar solucions imaginatives, per a 
transformar les polítiques econòmiques i construir pressupostos més justos, 
adaptats a la nova situació.

És el moment de donar valor a allò públic. La Festa Major n’ha estat un 
clar exemple. Malgrat la retallada, la gent ha sortit al carrer i les entitats l’han 
feta seva, organitzant activitats i participant en el disseny de la programació. 
Arriba el moment de fer que allò públic sigui de tots i per a tots.

Clara Mir
Regidora de Comunicació

TELÈFONS ÚTILS

Ajuntament (ofi cines) 93 540 93 50

Avaries FECSA- ENDESA 900 77 00 77

Avaries d’aigua SOREA 902 25 03 70

Avaries de gas  900 39 40 41

Biblioteca de Can Llaurador 93 555 01 04

Bombers de Badalona 93 388 08 80

Casa Rectoral  93 555 30 91

Casa Cultura La Unió 93 540 12 63

Ca la Cecília (Cultura) 93 540 47 96
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CAP El Masnou  93 555 70 61
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Correus   93 540 49 27
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Escola CEI El Bambi  93 540 30 46
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Arran de la publicació per part del Departa-
ment de Política Territorial i Obres Públiques 
(DPTOP) de l’Estudi informatiu i d’impacte 
ambiental de la Ronda del Baix Maresme per 
a la millora de l’accessibilitat a la comarca 
i recollint la posició dels grups municipals 
i veïns, expressada en la reunió informativa 
amb els afectats del passat 25 de novembre, 
on van mostrar un clar rebuig, el Consistori 
municipal de Teià manifesta la seva oposi-
ció als projectes presentats pel DPTOP.
La important afectació del territori, per 
Teià i també per tota la comarca del Ma-
resme, ha generat una oposició dels veïns, 
tant dels afectats i perjudicats per la Ronda 
Maresme com d’aquelles persones que de-
fensen una mobilitat al territori sense trin-
xar-lo. A Teià cap de les dues alternatives 
presentades resol el problema d’accessibi-
litat i de mobilitat, sense fer-nos pagar un 
inacceptable peatge: L’important trànsit de 
vehicles que utilitzaran la Ronda, el tap que 
suposarà la rotonda prevista a la carretera 
del Masnou (única i recent connexió direc-
ta de Teià amb el mar i l’actual N-II) i la 
més important, l’afectació que tindrà sobre 
les persones, els seus habitatges o les seves 
activitats agrícoles i econòmiques.
Aquests projectes presentats pel DPTOP 
serviran potser per rebaixar el trànsit per 
l’actual Nacional II i convertir-la en una 
via-passeig urbà del qual en gaudirem 
tots, sobretot els municipis costaners, però 
traslladen el problema de mobilitat, de  
contaminació acústica i mediambiental i 
d’afectació a persones i empreses, als mu-
nicipis de dalt, com és el cas de Teià. I això 
és inacceptable pel nostre municipi. Una 
infraestructura com aquesta, que, de rea-
litzar-se, canviarà la fi sonomia de Teià i de 
molts municipis del Maresme, no es pot fer 
d’esquena als ajuntaments ni d’esquena als 
veïns. Teià ha hagut de resignar-se des de fa 
molts anys a no comptar amb una accés di-
recte a l’autopista i hem hagut d’anar a bus-
car les vies ràpides (autopista i Nacional II) 
a Premià, El Masnou o Alella, passant per 
carrers i urbanitzacions, i no podem ara ac-
ceptar que quan es presenten propostes de 
solucions, aquestes ens afectin el territori i 
a les persones com ho fa els projectes pre-
sentats pel Departament. 
Per tot això, i conscients que s’han de plan-
tejar solucions per garantir la mobilitat esta-
ble a la nostra comarca per als propers vint 
anys, l’Ajuntament de Teià, exigeix que es re-
tirin els actuals projectes de Ronda Maresme 
per fer un nou estudi que contempli:

• Millora de la xarxa ferroviària, ampliant 
hores de pas i construint bosses d’aparca-
ment a prop de les estacions.
• Construcció d’un carril bus a la carretera 
C-31, entre Montgat i Barcelona, en què es 
remodelin les dues calçades, a fi  d’encabir 
un carril addicional d’entrada a Barcelona 
destinat a autobusos.
• Millora de la xarxa d’autobusos, amb 
connexió des de diferents municipis fi ns a 
Barcelona.
• Creació de bosses d’aparcament a les àre-
es de l’autopista, per tal de facilitar la im-
plantació del carril bus.
• Entrades a la C32 des dels municipis que 
actualment no en tenen (Teià, Cabrils).

En cas que les propostes anteriors no si-
guin estimades pel Departament, i l’apro-
vació de l’Estudi informatiu i d’impacte 
ambiental de la Ronda Maresme segueixi 
la seva tramitació, reclamem que, com a 
mínim, pel que fa al municipi de Teià, es 
minimitzi l’impacte sobre el territori, però 
sobretot, sobre les persones afectades. Per 
això, l’Ajuntament de Teià ha presentat les 
al·legacions que a continuació resumim:
1. L’alternativa 1 del projecte Ronda Maresme 
proposa una gran rotonda a nivell de l’actual 
carretera del Masnou (Avinguda Massarosa) 
per la qual passaran més vehicles que els que 
actualment passen per la N-II i que represen-
tarà una barrera per als teianencs que usem 
la carretera, sigui amb vehicle, bicicleta o a 
peu. Els únics enllaços acceptables per Teià 
haurien de ser independents de la Ronda, a 
nivell de l’actual carretera, i la nova via hauria 
de passar a nivell de l’autopista, per banda i 
banda, evitant així les afectacions a fi nques 
agrícoles i al territori.
2. L’alternativa 1 preveu que els quatre carrils 
de la Ronda (2 sentit Barcelona, 2 sentit Mata-
ró) es construeixin per la banda mar, per sota 
l’àrea de servei de l’Autopista. L’al·legació pre-
sentada demana que la secció de la nova via 

s’hauria d’ajustar al màxim amb els paràme-
tres de la C-32, a banda i banda, entre l’auto-
pista i l’àrea de servei, reduint l’ocupació del 
territori i l’impacte mediambiental. 
3. En els trams on la via passi a prop de zones 
habitades, caldrà prendre les mesures necessà-
ries per tal d’evitar l’impacte de la contamina-
ció acústica i lluminosa sobre els veïns/es de 
la zona. Pel que fa al terme municipal de Teià, 
cal tenir especial cura en les zones de Vallbelli-
da, Vallmora, La Plana i Portal Urbà.
4. És necessari i absolutament imprescin-
dible replantejar l’accés directe al polígon 
industrial Buvisa, així com els accessos a 
totes les fi nques agrícoles amb material de 
transport pesant, i d’altres fi nques.
5. La titularitat de l’avinguda de Massaro-
sa, des de les rotondes de connexió amb la 
Ronda Maresme, a l’alçada de Can Gassó, 
hauria de passar a mans de la Generalitat, 
ja que l’Ajuntament no podria assumir el 
seu manteniment al convertir-se, d’una via 
d’ús local, a una via d’ús comarcal. 
6. Construcció d’una rotonda d’enllaç situ-
ada entre l’avinguda de Massarosa i l’actual 
N-II, davant de l’edifi ci de la Creu Roja.
7. Construcció d’una rotonda a la sortida pre-
vista al Masnou que comunica amb l’avingu-
da Joan XXVIII i el CAT, i que, segons projec-
te, sols té connexió directa amb l’avinguda.
8. Ajustar la rotonda d’enllaç ubicada a la 
zona de Rials-Garrofers i Vallmora, dins 
l’àrea actual de descans de la C-32.
9. Cal fer una previsió d’accessos, per a via-
nants i bicicletes, per salvar la nova propos-
ta d’enllaç de la N-II amb la Ronda Mares-
me, a través de la Carretera de Teià. Aquesta 
rotonda ocuparà una via que actualment és 
per a vianants, bicicletes i per tant no és ex-
clusiva de trànsit rodat. 
10. Enllaç de la Ronda Maresme amb la C-32, 
a ambdues direccions, en la rotonda ubicada 
a l’alçada de la Carretera del Masnou a Alella.
11. La proposta de traçat interfereix amb la 
proposta del Departament de Medi Ambient 
sobre la protecció i l’existència d’un connec-
tor ecològic cap al sud, un corredor natural 
muntanya-mar que travessa el municipi de 
Teià i que ens ha fet modifi car substancial-
ment els treballs del Planejament General.
12. Demanar al Departament competent 
la reformulació de les quanties indemnit-
zatòries en el cas d’afectacions i expropiaci-
ons de fi nques. Els afectats no poden sortir 
més perjudicats del que ja ho han estat tots 
aquest anys.

Josep Botey, Alcalde de Teià

URBANISME

Teià s’oposa als actuals projectes de Ronda Maresme

Projecte de la nova Ronda Maresme.
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Recentment han aparegut a Teià uns anò-
nims signats per una autoanomenada 
Plataforma de veïns, sense cap identifi cació 
personal, on s’anima els teianencs i teia-
nenques a reclamar a l’alcalde contra la  pu-
jada de l’Impost de Béns Immobles (IBI) i 
la taxa d’escombraries, amb arguments ten-
denciosos, populistes i demagògics. El sol 
fet d’amagar la seva identitat sota el nom 
de Plataforma de veïns ja diu molt sobre la 

verdadera intenció dels seus autors.

Per ell sol ja és un argument sufi cient per 
no tenir en compte cap comunicació que 
vingui des de l’anonimat, si no fos que al-
guns vilatans i vilatanes de Teià, assumint 
aquests postulats m’han enviat a alcaldia, 
correus en referència o donant suport a 
aquest anònim.

Jo, els he respost un a un (els que venien 
signats, no pas els anònims) i els he donat 

la informació que considero que també 
han de conèixer els vilatans per tenir tota 
la informació, d’una banda l’anònima i de 
l’altra la signada per l’alcalde, i així  poder 
sospesar-les i treure’n, amb coneixement 
de causa, les conclusions que siguin.

Per això i per aquells que hauran llegit 
l’anònim, però no la informació del go-
vern municipal, us transcric aquesta in-
formació:

ALCALDIA

Campanya anònima contra l’IBI i la taxa d’escombraries

1. L’aplicació de la revisió cadastral per a 
l’any 2011, que ha fet pujar l’IBI, és deguda 
a l’obligació que ens van posar, tant la Di-
putació de Barcelona com el Departament 
d’Economia i Finances de la Generalitat, per 
poder portar a terme el Pla de Sanejament 
Municipal.

2. La Llei d’Hisendes Locals obliga a fer la 
revisió cadastral cada 10 anys (la darrera es va 
fer a Teià l’any 1994) per tant s’hauria d’haver 
fet entre el 2003 i el 2004. Aquest incompli-
ment ha provocat que es portés 17 anys sense 
fer la revisió i la diferència del valor cadastral 
de l’any 1994 al del 2010 ha doblat i en casos 
triplicat el seu valor. 

 3. Com més anys deixéssim passar en fer la 
revisió cadastral, hi hauria més diferència de 
valor i per tant, més perjudici per als teianencs 
i teianenques, sobretot tenint en compte que 
el valor actual de les fi nques i construccions 
no són, tanmateix, en el seu valor més alt.

4. Tots els grups municipals que actual-
ment formen el Consistori van donar el vist-
i-plau a la revisió cadastral, com a mesura 
necessària i imprescindible per actualitzar les 
fi nances municipals.

AUGMENT DE L’IBI EN LA LEGISLATURA ACTUAL

ANY % INCREMENT ESTAT % INCREMENT MUNICIPAL

2008 2,00 2,06

2009 2,00 9,09

2010 1,00 0,00

2011 revisió -2,00

  9,15

PROMIG ANUAL INCREMENT MUNICIPAL:   +2,29%

(Evidentment el que fa incrementar l’impost el 2011 no és el tipus 

municipal, que ha baixat un 2% respecte el 2010 i 2009, sinó la revisió 

cadastral)

REVISIÓ 
CADASTRAL

5. El Ple de l’Ajuntament va aprovar un 
tipus d’IBI d’un 1,08% (l’any passat era 
superior, situant-se en un 1,1%), per tant 
es va reduir lleugerament. Aquest Impost 
de Béns Immobles va ser aprovat per tres 
dels quatre grups municipals (ERC, CiU i 
PSC). El grup TxT demanava que en lloc de 
l’1,08% fos l’1,06%, només un 2% menys 
del valor aprovat.

6. El govern municipal és molt conscient 
que som en un moment particularment 
difi cultós per a les persones i les famílies 
i som molt curosos a l’hora de prendre 
decisions que puguin afectar als teianencs 
i teianenques. Però, com a gestors munici-

pals, tenim l’obligació de ser responsables i 
prendre algunes decisions valentes, encara 
que aquestes siguin impopulars, com és el 
cas que ens ocupa, i encara que sigui per 
arranjar un problema creat per altres con-
sistoris, perquè com deia abans, aquesta 
revisió no hauria tingut lloc aquest any si 
l’any 2003/2004 s’hagués fet. Ens ha tocat 
a nosaltres i intentem resoldre-ho amb les 
decisions que, sota el nostre criteri, poden 
ser les més benefi cioses per Teià i els seus 
habitants. Recordo que si aquesta revisió es 
fes d’aquí uns anys, augmentaria el valor de 
les fi nques i per tant seria més gravós per 
la butxaca.

Trobades de proximitat amb l’equip de govern 
Vols reunir-te amb l’equip de govern i fer-li arribar les teves preguntes o suggeriments? 

Doncs cada darrer dijous de mes, l’equip 

de govern restarà a l’Ajuntament per 

atendre aquelles persones que estiguin 

interessades a fer-los arribar els seus 

suggeriments. L’horari d’atenció al pú-

blic serà de 18 a 20 hores. 

Si ho vols, pots avançar el tema que 

vols tractar a la trobada a través del 

correu electrònic regidors@teia.cat

AJUNTAMENT DE TEI¿
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Dit tot això,  des del govern municipal no 
tenim cap inconvenient en tenir un inter-
canvi d’impressions, explicar tots aquests 
arguments i escoltar els vostres suggeri-
ments. Cada tarda del darrer dijous de mes, 
els regidors i regidores i jo mateix, estem 

a la vostra disposició, només cal contactar 
amb la secretària d’alcaldia i regidors, Mar-
ta Chueca (93.540.93.50 o regidors@teia.
cat ) i demanar la visita corresponent.

Josep Botey, Alcalde de Teià

1. La recollida d’escombraries és una 
taxa que, tal i com diu la Llei d’Hisendes 
Locals, ha de ser suportada pels usuaris. És 
el mateix cas que els cursets de La Unió o 
del Poliesportiu, on els alumes inscrits han 
de repartir-se el cost del curset.

2. En èpoques de bonança els ajunta-
ments han incomplert aquest precepte i 
s’han fet càrrec de part o de la totalitat dels 
costos.

3. Així doncs, a Teià, en èpoques de 
bonança de la construcció (ens podríem 
remetre a més de deu anys) fi ns i tot no 
es pagaven escombraries i utilitzant ina-
dequadament els diners de la construcció 
per “bonifi car” aquest i altres impostos o 
taxes.

4. Quan l’actual govern va entrar, els vi-
latans i vilatanes pagàvem només el 60% 
del cost total de la recollida de la brossa i 
de les fraccions (vidre, paper i plàstic), as-
sumint l’Ajuntament el 40% restant (que 

en defi nitiva també pagàvem tots a través 
d’altres impostos).

5. Per poder portar a terme el Pla de 
Sanejament, el Departament de Finan-
ces va obligar a què la taxa fos assumida 
al 100% pels usuaris. Any a any hem anat 
augmentant la taxa per arribar al 100% que 
ens demanaven. Però no ho hem fet com 
demanava la Generalitat, precisament per 
no accentuar la pressió fi scal. Actualment 
estem entre el 80 i el 85% que queda co-
bert per la taxa i el 15% restant encara és a 
compte de l’Ajuntament.

6. Malgrat el que puguin dir les veus o els es-
crits demagògics, la taxa de recollida de bros-
sa de Teià està en la línia de les taxes d’altres 
municipis, com es pot comprovar en la taula 
adjuntada amb informació de municipis del 
Maresme.  Però, a més, cal tenir en compte que 
no té el mateix cost recollir les escombraries al 
Masnou o Mataró, per exemple, on en un sol 
carrer es poden recollir tres-cents habitatges. 
A Teià, en canvi, on les vivendes no es troben 
tan concentrades, per fer tres-cents habitatges 
s’han de recorrer molts carrers (sobretot a les 
urbanitzacions i per això hi ha municipis que 
diferencien la taxa de les cases de poble i la de 
les urbanitzacions).

TAXES BROSSA MUNICIPIS DEL MARESME
Teià Quota única 135,36 €

El Masnou Quota única 130,00 €

Premià de Dalt Cases de carrer 116,00 €

  Cases fi ns 500m2 160,00 €

  Cases fi ns a 1000 m2 320,00 €

  cases fi ns a 1500 m2 580,00 €

  Cases fi ns a 2000m2 723,00 €

  Cases més de 2000 m2 867,00 €

Vilassar de Mar Quota única 144,42 €

Vilassar de Dalt Pisos 115,34 €

  Cases i unifamiliars 155,90 €

  Xalets 162,14 €

Cabrils Pisos 124,33 €

  Cases fi ns a 1000m2 273,00 €

Montgat Quota única 89,20 €

Argentona Pisos i carrers 95,00 €

  Cases i unifamiliars 176,28 €

Mataro Quota única 103,00 €

TAXA
ESCOMBRARIES

La situació de crisi que pateix el país i el 
nostre Ajuntament ha obligat el govern 
municipal a adoptar tot un seguit de mesu-
res d’austeritat per compensar la davallada 
d’ingressos dels darrers anys.
Una d’aquestes mesures afecta al tradici-
onal enllumenat de Nadal, que en anys 
anteriors ja hem anat reduint, així, dels 
50.000€ de cost del primer any de legisla-
tura i anterior, vàrem passar a 15.000€ en 
el 2008 i 8.500€ del darrer Nadal. 
A govern entenem la importància anímica 
i sobretot de recolzament al comerç que té 
l’enllumenat en aquestes festes nadalen-
ques i som conscients que a Teià trobarem 
a faltar, els llums de Nadal d’altres anys, 
però l’Ajuntament no té recursos per as-
sumir aquest cost i tenint en compte que 
l’Ajuntament té un important endarreri-
ment en el pagament de factures, per res-
ponsabilitat i per ètica, no podem fer una 
despesa d’aquest tipus i tenir a proveïdors 
i subministradors, també de Teià, amb pa-
gaments pendents.
Per tot això us demanem la vostra com-
prensió i col·laboració per suplir aquesta 
mancança, tant dels veïns i veïnes de Teià 
posant llums de Nadal als portals i  fi nes-
tres, com dels comerciants engalanant els 
seus aparadors.
És també el nostre desig, el de tots els regi-
dors i regidores del Consistori, que tingueu 
un bon Nadal a l’escalf de la família i els 
amics, que l’any que entrarem sigui l’ini-
ci de la recuperació i que les famílies i les 
administracions superem amb el nostre es-
forç la crisi del 2010.

Josep Botey, Alcalde de Teià

ALCALDIA

Llums de Nadal
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El passat dimecres 1 de desembre es va 
tornar a reactivar el sistema d’estacionament 
temporal a la zona del Passeig de La Riera. 
Aquesta zona d’estacionament té una limi-
tació d’una hora amb distintiu horari, en el 
tram comprès entre el carrer Pau Casals i el 
carrer Pere Noguera, i una durada que va des 
de les 9,30h fi ns a les 13,30h al matí, i de 
les 17h fi ns a les 20h a la tarda, de dilluns a 
divendres; i dissabte, de 9,30h a 13,30h. 

La fi nalitat d’aquesta reactivació ha estat 
aconseguir una major mobilitat i alterna-
ció d’estacionaments en aquesta zona, per 
intentar afavorir els estacionaments en la 

zona comercial i potenciar així, el comerç 
local.

La implantació d’aquesta reactivació s’ha 
fet gradualment. Del dia 1 al 15 de desem-
bre s’ha anat avisant tots els vehicles que han 
estacionat incorrectament. Un cop exhaurit 
aquest termini es procedirà a posar les sanci-
ons oportunes. 

Per aquest motiu, l’Ajuntament de Teià i 
la Policia Local posarà a disposició dels vi-
latans que ho necessitin rellotges horaris per 
col·locar als cotxes. 

Fina Ribas
Regidora de Seguretat Ciutadana

SEGURETAT CIUTADANA

Es reactiva el sistema d’estacionament 
temporal a La Riera

ZONA 
D’ESTACIONAMENT 
AMB LIMITACIÓ 
HORARIA (1 HORA)

Per fer front a la davallada d’ingressos de 
la construcció de l’any 2007 i 2008 i la cri-
si que va afectar el fi nançament dels muni-
cipis i especialment Teià, el Ple de l’Ajun-
tament va aprovar l’any 2009 un Pla de 
Sanejament amb l’objectiu de contrarestar 
el romanent negatiu amb què es va tancar 
l’any 2008, que contemplava tot un seguit 
d’actuacions en la reducció de la despesa 
que havia d’equilibrar el balanç municipal 
i al mateix temps retornar el marge d’en-
deutament municipal per fer escometre 
les inversions que s’estaven executant.

La realitat, però, ha estat una altra. La cai-
guda dels ingressos a Teià ha estat dràstica 
(en paraules del Cap del Servei d’Assis-
tència a la Gestió Econòmica Local de la 
Diputació, dels més fulminants de Cata-
lunya) i els serveis que el municipi havia 
donat els darrers anys, es transformaven 
en un generador de dèfi cit, sobretot, quan 
les administracions centrals i catalana, 
van tancar l’aixeta de les subvencions i 
van provocar que les previsions d’ingres-
sos pels anys 2009 i 2010, provinents de 
la Generalitat i Estat, baixessin i fi ns i tot 
s’haguessin de retornar, com ha passat 
l’any 2010. Aquesta baixada en la parti-
cipació de les subvencions, la inactivitat 
en noves llicències d’obres i el model de 
fi nançament dels ens locals, que ha fet 

que els ajuntaments estem fent un esforç 
econòmic i social destinant bona part del 
pressupost municipal a partides que no 
ens són pròpies (policia, educació, trans-
port, serveis socials) ha provocat l’impor-
tant dèfi cit i deute que arrossega el nostre 
Ajuntament en l’actualitat.

No volem però, defugir les nostres res-
ponsabilitats i som conscients que aquest 
govern i els anteriors, amb el seu desig de 
procurar per Teià i els seus vilatans i vila-
tanes els millors serveis, han utilitzat de 
manera habitual i des de fa molts anys els 
ingressos extraordinaris d’ICIO (llicències 
d’obres) i plusvàlues per contrarestar les 
despeses dels serveis necessaris i d’aquells 
que s’anaven incorporant durant els anys, 
podent així bonifi car per exemple la taxa 
d’escombraries i posar a disposició de la 
ciutadania un seguit de serveis i activitats 
gratuïtes.

És doncs, des del reconeixement d’aques-
ta responsabilitat, encara que no directe 
però si com a gestors municipals, que l’ac-
tual govern format pels grups municipals 
d’ERC i CiU, va demanar a la Diputació, 
el mes de juliol darrer, un informe eco-
nòmic-fi nancer (auditoria) per tenir una 
imatge clara del punt on estem, quines 
disfuncions econòmiques s’han produït, 
quins serveis i quines àrees són les més 

defi citàries i aplicar les mesures de cor-
recció necessàries per igualar els ingressos 
municipals amb les despeses dels serveis. 
Normalment les auditories es fan quan 
entren nous governs per auditar la gestió 
del govern anterior. Els regidors i regido-
res del govern municipal hem volgut ser 
coneixedors de què ha estat el que ha pro-
vocat aquest dèfi cit, reconèixer els errors 
que l’administració local (durant aquest 
govern i els anteriors) hem comès i aplicar 
les correccions necessàries i imprescindi-
bles per sanejar la tresoreria municipal.

Per això, el proper mes de gener el go-
vern presentarà a aprovació del Ple mu-
nicipal un Pla de Sanejament per als anys 
2011/2014, redactat a partir de les direc-
tius de l’auditoria efectuada per la Dipu-
tació amb el vist-i-plau del Departament 
d’Economia i Finances de la Generalitat, 
per tal de no generar nous dèfi cits i poder 
liquidar l’important gruix de factures im-
pagades, mitjançant un crèdit, l’amortit-
zació del qual, quedarà absorbit pel propi 
Pla de Sanejament, que serà molt dur i 
que implicarà l’afectació de totes les àrees 
municipals, que amb més o menys mesu-
ra, comportarà una important reducció de 
la despesa.

Josep Botey, Alcalde de Teià

ALCALDIA

El govern municipal s’autoaudita i planifi ca 
el sanejament de les fi nances municipals

113_butlleti duo.indd   Sec1:6 15/12/10   13:02



el butlletí nº 113, novembre i desembre de 2010 L’EQUIP DE GOVERN INFORMA /   7

Des de la Regidoria de Mobilitat ens sentim 
enormement feliços de poder anunciar-vos 
que el nostre municipi ja compta amb un nou 
servei de transport públic per a tots els vilatans 
i vilatanes: es tracta del nou bus que connec-
ta directament Teià amb la ciutat de Barce-
lona, en horaris de matí i de tarda, i que es 
va estrenar el passat 15 de novembre. Aquest 
servei és clau per un municipi de les nostres 
característiques, ja que millora les possibilitats 
de desplaçament d’aquelles persones que no 
disposen o no utilitzen el vehicle privat per 
desplaçar-se (joves, gent gran, discapacitats, 
persones sense carnet de conduir, etc.) i sense 
haver de fer transbordament!  

La lluita per aconseguir aquest bus ha estat 
molt llarga i complicada, amb negociacions 
i promeses per part del Departament de Po-
lítica Territorial i Obres Públiques que s’han 
allargat més del que seria desitjable però, fi -
nalment, hem assolit el nostre objectiu: una 
connexió ràpida amb Barcelona, que surt 
de la rotonda d’entrada a la Riera i arriba 
al centre de Barcelona (Plaça d’Urquinao-
na) en només 40 minuts. I molt important, 
a cost zero per al nostre Ajuntament! Ja que 
hem aconseguit que la línia vagi totalment 
a càrrec de la Generalitat de Catalunya. 

Un èxit absolut que us animem a aprofi tar 
i a gaudir-ne durant molts anys.  

Podeu consultar els horaris en el quadre 
adjunt.

Anna Balada
Regidora de Mobilitat

MOBILITAT

Estrenem el nou bus Teià – Barcelona!

CULTURA

Del 10 al 13 de gener obrim el període 
d’inscripcions dels cursos i tallers de La 
Unió. Les classes començaran el proper 
17 de gener fi ns al 25 de març, amb una 
durada total de 10 sessions. 

L’oferta, que se centra en els cursos i 
tallers anuals, també ens proposa sis no-

vetats per al segon trimestre que esperem 
us engresquin.

Les inscripcions es podran formalit-
zar del 10 al 13 de gener a la CMC La 
Unió en l’horari d’atenció al públic, els 
dijous de 10h a 13h, i de dimarts a di-
vendres de 18h a 20.30h. Per a qualse-

vol dubte o aclariment podeu enviar un 
correu electrònic a unio@teia.cat, o bé 
trucar directament a l’Ajuntament al tel. 
93 540 93 50. 

 
Emma Peiró, 
Regidora de Cultura i 1a Tinent d’Alcalde

Obrim el període d’inscripcions a La Unió per al segon trimestre

Refresca el teu francès: Per a refrescar els coneixements de 
francès i perfeccionar el nivell, treballant la comprensió i ex-
pressió oral a partir d’activitats lúdiques.

Introducció a l’òpera: Un passeig per l’òpera, a través d’obres 
mestre del gènere, tot visionant els moments més importants 
per conèixer les claus, per comprendre i gaudir-ne plenament. 

Gestió intel·ligent de les emocions: Una oportunitat per 
aprendre a desenvolupar la capacitat de reconèixer i gestionar 
les nostres emocions.

Retoc digital: Per aprendre a millorar les nostres fotos i a fer 
servir diferents programes per retocar-les i ordenar-les al nostre 
ordinador.

Meteorologia: Fugint dels tòpics més populars, aprofundirem 
en el gran ventall de matèries relacionades amb la meteorolo-
gia; des del canvi climàtic fi ns a la formació dels núvols, pas-
sant pels fenòmens meteorològics més curiosos.

Economia a gran escala al nostre abast: Per aprendre a desco-
brir de forma senzilla com funciona l’economia a gran escala, 
com llegim les notícies d’actualitat econòmica, com analitzem 
el nostre entorn econòmic i quines són les noves tendències i 
propostes alternatives.

A més a més es continuarà oferint: Anglès, Italià, Pintura, 
Ceràmica, Esmalts i Art fl oral.

PROGRAMACIÓ DE LA CMC LA UNIÓ: De gener a març de 2011
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Divendres 4 de novembre va marcar el tret de sortida de la Festa 
Major d’enguany; vuit dies intensos que van culminar amb el Co-
miat de Festa, la diada de Sant Martí. 

La paradeta informativa de la Comissió de Festes va escalfar els 
motors d’una festa que va començar divendres amb l’agenda ben 
plena: inauguració de l’exposició “Els Batllori Jofré de Teià” a la 
nova seu del Fons Batllori, i el pregó de Festa Major, a càrrec de 
l’Ernest Tarradas. I de la Plaça del Mil·lenari al Poliesportiu per 
gaudir d’un bon Sopar de Pagès, amb una acurada ambientació i la 
música de l’orquestra Metropol.

Dissabte li va tocar el torn a la XVI Passejada Popular amb la 
Ruta de les Fonts, Pous i Mines, organitzada per l’Arxiu Històric, i 
com cada any, la Baixada de Vehicles sense motor organitzada per 
l’AMPA El Cim i les Bombardes a càrrec de l’AE Mintaka. I per la 
tarda, el Torneig de Petanca organitzat pel Club de Petanca de Teià 
i el Concert de Corals. 

Al vespre, els Dimonis de Teià van omplir els carrers de foc i fes-
ta, i van entusiasmar amb el castell de focs fi nal. I som-hi cap a la 
festa jove! Moltes botifarres i molta gresca van acompanyar el Cer-
catasques i van omplir els carrers de Teià i del Poliesportiu, acom-
panyats de l’Orquestra Gira-sol. Felicitats Comissió de Joves!

Gairebé a la mateixa hora omplíem la Biblioteca de Can Llaura-
dor per escoltar Jay Wallis Trio, en un concert que va passar de ser 
íntim a acollir gairebé 100 persones.

Diumenge li va tocar el torn a la XXIV Trobada de Gegants: cer-
cavila i ballada de gegants van omplir els carrers i el Parc de Can 
Godó; i al Torneig de Dòmino de Sant Martí. I, un cop dinats, cap 
a la Festa Popular: xocolatada, jocs i la companyia d’en Pep López 
i Sopars de duro, que van fer passar a menuts i grans una estona 
divertida. Mentrestant, els més grans gaudien a La Unió d’un es-
pectacle de ball amb berenar, organitzat pel Casal de la Gent Gran 
de Teià.

El dilluns, la sala infantil de la Biblioteca es va omplir de màgia 
amb el Màgic Cambras i el taller Bocabadat. Dimarts vam comen-
çar la jornada amb una visita guiada al Fons Batllori, l’Hora del 
Conte i un taller de màscares infernals a càrrec dels Dimonis; per 
acabar amb un Tast de Cerveses a Ca la Cecília. Dimecres ens vam 
despertar amb la repicada de campanes i per la tarda vam tenir un 
tastet de cinema per a petits i grans.

Dijous, repicada de campanes, Ofi ci Solemne de Sant Martí, ba-
llada de sardanes, XXX Concurs de Relleno i lliurament del Tei de 
Plata, enguany a una entitat amb 100 anys d’història, La Palma, per 
acabar amb el ball dels Llancers. El Comiat de Festa, a càrrec de les 
entitats del poble, acompanyat del pa amb vi i sucre; i la Teialada 
organitzada pel CET, van tancar la Festa Major del 2010.

Gràcies a la Comissió de Festes, a la Comissió de Joves, a les 
entitats participants i a les persones a títol individual, al personal 
de Cultura, Joventut i Biblioteca, al Fons Batllori, als treballadors 
del Poliesportiu, a l’escola El Cim, als serveis de manteniment mu-
nicipals i a la Policia Local. Gràcies també a tots els teianencs i 
teianenques que heu sortit a omplir els carrers de festa!

Emma Peiró, 
Regidora de Cultura i 1a Tinent d’Alcalde

CULTURA

La Festa Major de Sant Martí 2010

Ernest Tarradas i Francesc Ribas en el pregó de Festa Major.

El Cor Parroquial a la Missa Solemne de Sant Martí.

Ballada de sardanes durant el concurs de relleno.
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VALORACIÓ DE LA COMISSIÓ DE FESTA MAJOR

La Comissió de la Festa Major està formada pels re-

presentants de les diverses entitats del poble i de gent 

que voluntàriament hi vol col·laborar, estan coordinats 

per la tècnica de Cultura i sota les directrius de la Regi-

doria de Cultura. 

Des del mes de maig que ens hem anat trobant men-

sualment per anar dibuixant 

l’organització de la Festa Ma-

jor. A causa de la crisi econò-

mica ens hem vist obligats a 

rebaixar el pressupost i, com a 

conseqüència, reduir la dura-

da i algunes activitats. A canvi hem hagut de fer mans i 

mànigues per tirar endavant totes les activitats que les 

entitats havien programat amb imaginació i esforç per 

part de tots.

Es va intentar programar actes per a tots els públics, 

grans, joves i petits, sabent que és difícil acontentar 

tothom, però creiem que ens n’hem sortit força bé. La 

Comissió ha valorat totes les activitats, des del Pregó 

fi ns a la Bicicletada,  l’organització, la  localització, l’ho-

rari de cada activitat, etc. Hem recollit els suggeriments 

de la gent i hem fet la nostra pròpia valoració.

Com a positiu creiem que ha estat una Festa en què 

la gent ha participat molt dels actes, sobretot aquelles 

activitats en què poden participar tota la família: Pre-

gó, Hora del conte, Baixada de vehicles, Gegants, Festa 

Popular, Caminada , Bicicletada, etc. 

En aquest sentit, al sopar popular potser no hi va ha-

ver l’assistència prevista però la seva qualitat i la del 

grup musical no va ser qüestionat en cap moment. La 

part per a gent jove: el Correfocs, el Cercatasques i el 

concert va tenir una gran afl uència de públic i no hi va 

haver cap incident .

El concert de jazz a la sala 

polivalent de la Biblioteca va 

ser un gran encert: pel grup,  

pel lloc i per l’assistència.

També van estar contents la 

gent gran perquè van poder 

gaudir del seu ball a la CMC la Unió i el grup de dòmino 

van poder fer el seu campionat sense cap problema.

Com a novetat d’aquest any, després de l’Ofi ci, la gent 

va poder gaudir, tot alhora, del concurs de Relleno, el 

tastet i l’audició de sardanes a la Plaça de Sant Martí, 

com a nou emplaçament d’aquest acte (que es va poder 

fer gràcies al bon temps, tot s’ha de dir). 

I no cal dir que la idea de presentar el ball dels Llan-

cers, va ser un acte que va agradar molt, en general. El 

comiat de Festa amb el bagul dels records i, el pa amb 

vi i sucre per acabar, van ser una altra novetat d’aquest 

any i creiem que va estar força bé.

Sempre hi ha coses a millorar i hem pres nota de les 

que no han acabat de funcionar del tot. S’han de revisar 

els actes i tallers entre setmana, ja que el taller de relle-

no i les pel·lícules van tenir poca afl uència de públic.

Hem hagut de fer mans i mànigues 
per tirar endavant totes les activitats 

que les entitats havien programat amb 
imaginació i esforç per part de tots

El darrer trimestre de l’any ha portat di-
versos premis vinculats a la cultura a Teià. 

El teianenc Jordi Ribas i Marés com a 
guanyador del 1r premi en la modalitat de 
La Flora, el paisatge i els ecosistemes, amb la 
fotografi a “Desconegut”, i del 2n premi en 
la modalitat, La presència humana, amb la 

fotografi a “Mediterrani”. I la teianenca En-
riqueta Guasch García com a guanyadora 
del 1r premi en la modalitat de L’activitat 
productiva tradicional, amb la fotografi a 
“Vinyes dins la natura”, en el III Concurs 
Fotogràfi c del Parc de la Serralada Litoral.  

El guanyador de la XXVII Mostra Literà-

ria del Maresme ha estat el teianenc Nil 
Subiranas Nadal, amb l’obra “Un cristall 
qualsevol” (prosa grup A). 

Moltes felicitats a totes i tots!

Emma Peiró, 
Regidora de Cultura i 1a Tinent d’Alcalde

Els premiats del Concurs Fotogràfi c del Parc i la Mostra Literària

“Desconegut” de Jordi Ribas. “Mediterràni” de Jordi Ribas. “Vinyes dins la natura” d’Enriqueta Guasch.

CULTURA
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MEDI AMBIENT

EDUCACIÓ

L’ADF Teià premiada en la XIV edició dels 
Premis de Prevenció dels Incendis Forestals

Les Tres Bessones 
visiten l’Escola Bressol

Moment en que l’ADF Teià recull l’accèssit al premi Palestra.

La XIV edició dels Premis a la Prevenció 
dels Incendis Forestals ha tornat a guardo-
nar l’ADF Teià amb l’accèssit al premi Pa-
lestra que s’atorga a la millor organització 
d’activitats de prevenció i extinció.

En l’acte, organitzat per la Diputació de 
Barcelona a Sant Hipòlit de Voltregà el pas-
sat dissabte 27 de novembre, es fa lliura-
ment dels premis Rossend Montané, a la 
millor obra o projecte de prevenció, i Pales-

tra, a la millor organització d’activitats de 
prevenció. Els primers premis obtenen un 
xec de 8.000 euros i els accèssits de 3.000 
euros.

Felicitats per la gran tasca de prevenció 
d’incendis que porteu a terme a Teià!

Emma Peiró, 
Regidora de Medi Ambient 
i 1a Tinent d’Alcalde

L’empresa gestora de l’Escola Bressol 
Municipal Els Galamons, la cooperativa 
Suara, participa en la publicació de Les 

Tres Bessones visiten l’Escola Bressol, que do-
narà a conèixer al públic en general el seu 
model de gestió i oferirà a les famílies un 
conte per explicar als infants.

El llibre recull activitats de les diferents 
escoles que gestiona la cooperativa Suara, 
entre elles Els Galamons, explicades a tra-
vés de les Tres Bessones, uns personatges 
ben coneguts per petits i grans que ajuda-
ran a transmetre el missatge educatiu.

Tan bon punt estiguin publicats, Suara 
els distribuirà gratuïtament a cadascuna 
de les famílies de l’Escola Bressol. Una ini-
ciativa educativa i de sensibilització social 
que aplaudim des de la regidoria d’Edu-
cació.

Emma Peiró, 
Regidora d’Educació i 1a Tinent d’Alcalde

Durant el mes de desembre s’instal·laran 
dos contenidors en diferents ubicacions per 
a roba usada en el terme de Teià. Els indrets 
on s’instal·laran són els següents:

• A Vallbellida: Just on se situa la Dei-
xalleria Mòbil, davant del parc.

• Can Llaurador: Davant de la Biblio-
teca, a l’entrada de l’aparcament. 

Malgrat que actualment ja disposem 
d’un contenidor específi c per a roba 
usada a la Deixalleria de Teià, hem cre-
gut necessari instal·lar-ne un parell més 
en altres punts del municipi per tal de 
donar una sortida més adequada a la 
roba que ja no necessitem. D’aquesta 
manera, la Fundació Humana passarà 
a gestionar aquests contenidors, situ-
ant-los en punts més accessibles, per tal 
d’enviar part de la roba usada a regions 
de l’Àfrica o bé vendre-les a les botigues 
de segona mà que té la fundació arreu 
del territori.

Sara Pérez
Regidora de Serveis Socials

Durant el mes de desembre tindrà lloc 
el trasllat dels Serveis Socials al primer 
pis del Casal de la Gent Gran. El trasllat 
d’aquest servei, fi ns ara situat a Sant Ber-
ger, serà molt avantatjós i còmode, tant 
per a usuaris com per als mateixos tre-
balladors de Serveis Socials, ja que per-
metrà treballar des de la proximitat a la 
població.

A partir d’ara, doncs, els podreu trobar 
a Ca la Cecília, al passeig de la Riera, 90-
94 (l’entrada es troba a la banda de la Ri-
era) en horari de dilluns a divendres, de 
10h a 14h, i dijous de 13h a 20h.

Sara Pérez
Regidora de Serveis Socials

BENESTAR SOCIAL

BENESTAR SOCIAL

Humana instal·larà dos
contenidors al municipi

Serveis Socials es trasllada 
al Casal de la Gent Gran
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JOVENTUT

PARTICIPACIÓ CIUTADANA

Com cada any, la Festa Major ha comptat 
amb una programació específi ca dedicada 
als joves del municipi. Enguany, tots els ac-
tes juvenils els vam concentrar el dissabte 6 
de novembre, amb un èxit d’afl uència im-
pressionant.

Vam començar amb un dels actes em-
blemàtics de Festa Major, el Correfoc, que 
ens ofereix cada any la Colla de Dimonis 
de Teià. Amb una posada en escena sorpre-

nent, la Colla de Dimonis ens va fer córrer, 
cridar i ballar darrere les espurnes.

Tot seguit, la Comissió Jove ens va oferir 
un sopar popular, seguit del Cercatasques de 
Festa Major, que va aplegar centenars de joves  
seguint els Timbalers del vi d’Alella amb un 
recorregut pels diferents bars del municipi. 

Tot seguit, el Poliesportiu Municipal va 
acollir el Concert Jove de Festa Major, en-
guany, amb l’actuació de l’orquestra Gira-

sol, que ens va fer ballar fi ns ben entrada la 
matinada. Tot plegat, organitzat i dissenyat 
per la Comissió Jove, a qui cal agrair la seva 
col·laboració i implicació en la realització 
d’aquests actes. 

A tots ells, moltes gràcies per fer-nos gau-
dir un any més de les festes! 

Clara Mir
Regidora de Joventut

Divendres 24 de novembre va tenir lloc la 
reunió informativa sobre el projecte presen-
tat pel Departament de Política Territorial i 
Obres Públiques sobre la Ronda Maresme. 
Aquesta reunió, amb veïns afectats i per-
sones interessades a conèixer el projecte, 
va servir per explicar el traçat concret que 
proposa el Departament -tant a la comarca, 
com al municipi de Teià-, i exposar també 
el posicionament del Consistori respecte al 
projecte, recollint també els suggeriments 
dels assistents. 

Precisament, el posicionament del Con-
sistori exposat a la reunió, i sorgit del con-
sens de tots els grups municipals, parteix 
de la necessitat de presentar un posiciona-
ment comú per tal de prendre força en les 
al·legacions presentades al Departament i 
que no constitueixi únicament, una recla-
mació dels dos Grup Municipals que gover-
nen (ERC i CiU).

Si bé el Grup Municipal d’Esquerra s’ha 
posicionat contrari al projecte presentat pel 
Departament i també a la construcció d’una 
nova carretera que travessi la comarca, el 
Grup Municipal del PSC s’ha mostrat favora-
ble a la construcció d’aquesta nova via, però 
amb alguns condicionants, sobretot pel que 

fa al seu pas per Teià. El Grup Municipal de 
CiU i el de TxT s’han manifestat a favor de 
la construcció d’una ronda que connecti els 
municipis de la comarca, però contraris al 
projecte presentat pel Departament, que no 
resol els problemes d’accessibilitat i mobili-
tat, sobretot pel que fa al nostre municipi.

Així doncs, de les diferents postures dels 
Grups Municipals s’ha redactat un posici-
onament comú, buscant aquells punts en 
què tots regidors hi han estat d’acord. I pre-
cisament per seguir amb aquesta fi losofi a 

de buscar consensos i aconseguir postures 
comuns, s’han recollit els suggeriments ex-
pressats pels veïns a la reunió informativa, 
incloent a les al·legacions presentades pro-
postes sorgides de la reunió, com la reclama-
ció d’una entrada a la C32 des de Teià, o la 
demanda de refl ectir la important afectació 
sobre els veïns del municipi en el redactat 
d’al·legacions presentat per l’Ajuntament.

Clara Mir
Regidora de Participació Ciutadana

Èxit dels actes joves de Festa Major

Reunió informativa sobre la Ronda Maresme

Performance inicial al Correfoc. Teià en fl ames. Concert Jove amb l’orquestra Girasol.
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La construcció de la Ronda del Maresme ha arribat, sobtada-
ment, com la solució defi ntiva a la mobilitat de la comarca. Una 
solució teòrica que no respecta els acords previs i que, lluny de 
millorar-ne la mobilitat, ens aporta greus inconvenients: dèfi cit de 
transport públic, impacte mediambiental i continuïtat dels pro-
blemes de la N-II.

La millora del transport públic i les bonifi cacions als peatges 
eren les mesures prèvies pactades. La construcció de la Ronda ha-
via de passar per la constatació que, un cop implantades aquestes, 
fossin insufi cients per garantir una correcta mobilitat. 

La nova Ronda, una alternativa lliure de pagament, doblarà el 
número de vehicles de l’actual N-II doncs absorbirà una gran part 
del trànsit provinent de l’autopista; així el trànsit per l’autopista 
serà menys dens que el de la Ronda. I des de Teià on hi accedirem? 
Doncs continuarem sense poder accedir a l’autopista i la nostra 
única alternativa serà la Ronda per a desplaçar-se fi ns a Barcelona, 
amb els inconvenients de trànsit que això ens suposarà. 

A més a més, aquest augment de trànsit genera una important 
contaminació acústica i lluminosa, especialment als barris de Va-
llbellida, Vallmora i La Plana. A Teià n’estem tips de certes decisi-
ons que han condicionat el nostre territori sota la teòrica protecció 
mediambiental, amb la implantació d’un connector natural i la 

limitació del creixement del sòl industrial. I la Ronda? No suposa 
cap problema mediambiental per Teià? Aquesta nova infraestruc-
tura viària provoca una important ocupació del territori, un fort 
impacte mediambiental sobre la població i sobre una important 
zona no urbanitzable d’ús agrícola, sense tenir en compte la proxi-
mitat del PEIN, que es troba a poc més de 350 metres de l’autopis-
ta en els límits municipals entre Teià i Premià de Dalt.

Des d’ERC Teià pensem que, en primer lloc, cal garantir una 
potent xarxa ferroviària, ampliant-ne les hores de pas i construint 
bosses d’aparcament prop de les estacions. Una potent xarxa d’au-
tobusos des dels diferents municipis directa cap a Barcelona, així 
com bosses d’aparcament també a les àrees de l’autopista (amb 
accés des de tots els municipis), per facilitar la implantació del 
carril bus. 

En aquesta situació rebutgem la construcció d’aquesta nova via 
i ens manifestem contraris a la construcció de calçades laterals a 
la C-32 ràpides, pensades exclusivament com a infraestructura de 
pas, per prioritzar una via que relligui tots els municipis del Baix 
Maresme i en millori la connexió i els moviments dels seus ciuta-
dans i ciutadanes.

Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya

ERC TEIÀ S’OPOSA A LA CONSTRUCCIÓ DE LA RONDA DEL MARESME

GRÀCIES TEIÀ, GRÀCIES CATALUNYA

El darrer 28 de novembre es van celebrar les votacions al Parla-
ment de Catalunya i a Teià, concretament, Convergència i Unió va 
estar a punt d’aconseguir el 50% dels vots totals dipositats a les 
meses del nostre municipi. Per aquest motiu volem dedicar aquest 
espai a agrair a totes i a tots els que, amb la vostra decisió, heu 
donat la responsabilitat de conduir el país en els propers quatre 
anys a CiU. També  als que heu treballat per aquest resultat, com a 
interventors i durant la campanya  i pels que heu esperat i tingut fe 
en què arribaria aquest dia. Com diu  el  president de Catalunya,  
Artur Mas, som conscients que no som propietaris d’aquests vots, 
sinó dipositaris per servir amb ells a Catalunya.

Grup Municipal de CiU

Carta d’agraïment d’Artur Mas
En primer lloc, voldria agrair, de tot cor, les vostres paraules i 

els vostres vots de suport al nostre projecte. En els dies posteriors 
al 28-N he  rebut un allau de missatges i cartes de felicitació pels 
resultats obtinguts, fet que em fa difícil donar una resposta perso-

nalitzada a cadascun dels missatges, com m’agradaria i acostumo 
a fer sempre.  

CiU ha guanyat les eleccions i ens hem fet portadors dels anhels 
de canvi, il·lusió i esperança en una Catalunya millor de centenars 
de milers de catalans i catalanes que han dipositat la seva confi -
ança en nosaltres. Ha arribat l’hora de transformar els somnis, els 
projectes i les il·lusions amb fets i aixecar Catalunya. Des d’avui 
mateix, comencem a treballar de valent i amb fermesa per fer-nos 
mereixedors de la confi ança que ens heu atorgat.    

Des del govern mantindrem les actituds i els valors que ens han 
portat a prendre el relleu de tantes i tantes generacions de catalans 
i catalanes que han lluitat per les llibertats i la prosperitat del nos-
tre poble. Coneixem les difi cultats de tot ordre a les que haurem de 
fer front. Tenim, però, la il·lusió i el compromís d’aixecar el país i 
de fer una Catalunya millor.   

Molt cordialment,  

Artur Mas, 
President de Convergència i Unió
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LA SOCIETAT COM UN “ACTIU” PER A GOVERNAR 

HEM PERDUT LES ELECCIONS ...
Sense embuts el PSC ha perdut  les eleccions a la Generalitat 

de Catalunya 2010 i els resultats són quasi calcats i extrapolables 
respecte al 2006 tant a nivell municipal, com comarcal i nacional i,  
Convergència i Unió, a qui felicitem, els clars guanyadors.

Moltes han estat les raons d’aquesta sotragada electoral:
- Una crisi econòmica important i global que ha castigat els go-

verns, sigui quin sigui el seu color.
- Les contradiccions internes com a partit en relació al tema de 

l’Estatut i tot l’enrenou generat per la sentència del Tribunal Cons-
titucional. Ens defi nim com a federalistes i de vegades sembla que 
no hem actuat com a tals.

- El Govern d’Entesa ha fet una bona gestió però ha estat mancat 
de cohesió i cor polític. El Govern d’Entesa ha actuat com a govern 
però no tots els partits que li donaven suport han estat a l’alçada. 
No hem sabut defensar l’obra de govern. 

- Manca de lideratge polític ja que hem primat la gestió.
I a partir d’ara què?:
- Fer una oposició rigorosa  i lleial donant suport al nou Govern 

de la Generalitat en la sortida de la crisi econòmica i de l’atzucac 
nacional. Però no totes les sortides són vàlides i defensarem les 
prestacions socials aconseguides ja que “les bones polítiques soci-
als són l’únic i real patrimoni d’aquells que no tenen patrimoni”.

- Fer una refl exió en clau interna del PSC que passa inexorable-
ment per:

o Nous lideratges (que no vol dir només persones joves). Fem 

palesa la nostra satisfacció per l’actitud del nostre President Josep 
Montilla, que conscient d’aquest fet, sap assumir les seves respon-
sabilitats i posar-se “al costat” de forma immediata per acompa-
nyar, que no dirigir, els canvis que el PSC necessita i no condi-
cionar-los des d’una posició de poder; és un gest d’honestedat i 
coherència que molts haurien d’imitar.

o Una nova defi nició de les relacions amb els socialistes espa-
nyols. Som federalistes i internacionalistes i hem de ser coherents 
amb aquests dos referents.

o Beure de les nostres arrels ideològiques i socials. Som un partit 
de govern però no podem perdre la rebel·lió  i la lluita  pels nos-
tres principis i la nostra ideologia integradora.

o Tornar a ser el referent de les classes populars catalanes. 
o Infl uir en la nostra societat civil per evitar que en un futur es 

repeteixin els resultats de  determinades formacions polítiques que 
radicalitzen el seu discurs en contra de la convivència i enteniment 
de tota la ciutadania catalana i promouen exclusions sense cap 
mena de pudor. 

Com va dir en la seva declaració el Molt Honorable José Mon-
tilla:

“Avui hem perdut unes eleccions però no hem estat derrotats en 
les nostres conviccions, que segueixen vives en tots i cadascun de 
nosaltres”

 
Grup Municipal del PSC

Hem acabat de tenir les eleccions “nacionals” catalanes. El poble català 
ha optat per un canvi polític, segurament per un canvi de criteri, i sobretot, 
una forma de governar. Uns han guanyat, altres s’han vist “sorpresos” per 
uns resultats decebedors. Tot plegat ha induït els partits a un primer anà-
lisi, sobre les seves causes i conseqüències, s’han dit força coses, i més se’n 
diran en un futur, en una segona anàlisi més reposada. D’aquesta primera 
anàlisi, i escoltant els líders dels dos grans partits, CiU i PSC, hi ha coin-
cidència que el que la ciutadania ha valorat i tingut en compte, ara i en el 
futur més immediat, és la greu situació econòmica, que ho està afectant tot, 
les administracions públiques (Estat, Generalitat, Ajuntaments) empreses 
o teixit econòmic, famílies, i individus. La “recepta” per combatre aquesta 
crisi, tot buscant-hi solucions, no és senzilla, ni tasca fàcil. Però els dos 
líders sí que coincidien en un aspecte, en la “base” per fer factible l’èxit per 
atacar aquest problema: la societat, la gent, les persones. El President José 
Montilla així ho expressava, en una entrevista, realitzada després de les 
eleccions: “La gent és la que ens traurà d’aquesta situació”. Aquesta afi rma-
ció, més enllà del fet contributiu de la societat, denota un canvi de criteri 
en com plantejar una forma de governar, i que no és altra que la d’enfortir 
els canals de participació d’aquesta societat, fent-la partícip de les decisions 
que l’afecten. Conjugar la “Política” (allò que pertany a l’estat, al territori) 
amb la “Demòtica” (allò que pertany al poble). En Lluís Mª Xirinacs va ser 
un gran defensor d’aquesta última, la sobirania del poble en les decisions 
públiques. Hom pot pensar, aleshores, què fan els politics, que no ostenten 
la representació de la societat?  

L’Artur Mas, possible, i “segur”, nou President de la Generalitat, afi rma-
va, emfàticament aquests darrers dies, que ell i el partit que encapçala seran 

els “dipositaris” de la confi ança que els electors els han atorgat. No parla de 
representants, sinó de depositaris. Diferent, i important, matís. Tot seguit, i 
amb la mateixa direcció que el President José Montilla, afi rmava que sense 
la societat, amb tota la seva base i substrat, serà difícil sortir d’aquesta crisi. 
A més, platejava que, a nivell de país, per fer front a la situació econòmica, 
però també com una nova forma de governar, anirà a buscar la gent més 
ben preparada, sense tenir en compte la seva ideologia personal, com un 
“actiu” de decisió (de govern) o consultiu (de participació).

Els nous temps que ens acompanyen, exigeixen una nova forma d’inte-
raccionar la nostra societat, governants i administradors amb la ciutadania, 
i l’element cohesionador no és altre que la ferma i convincent “participació 
de la societat” en les decisions públiques i polítiques que l’afecten, amb la 
premissa de la informació i transparència en tots els afers públics. Aquesta 
“recepta” és la que “tots per Teià”, com a part d’aquesta societat, sempre 
hem cregut, tant per l’Administració del país, com per l’Administració del 
poble. En un Ajuntament, els càrrecs públics també són depositaris de la 
confi ança del poble, però necessiten l’”actiu” de la seva gent, molta i molt 
ben preparada, per poder fer front a la complicada situació econòmica que 
se’ns presenta. L’hem d’incentivar i fer partícip en les decisions municipals, 
però tenint sempre present, que qui ostenta la governabilitat, és qui pren les 
decisions. I aquí rau l’equilibri: com prendre la millor determinació. Fent les 
coses en aquesta direcció, malgrat aquesta crisi, que va més enllà de l’aspecte 
econòmic, podem veure el futur que se’ns obre al davant amb esperança.

Grup Municipal de txT
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La veu interior

NADAL… JA EL TENIM AQUÍ!

És realment el Nadal una època de màgia? O és que, potser, la 
màgia hi és sempre i el Nadal és un fenomen social? I què més 
dóna!, em dic jo. És tot això i existeixen moltes més opci-
ons!! Fes del Nadal el que tu vulguis!

Queden pocs dies perquè els nens corrin pel po-
ble embriagats pels futurs regals, per les vacan-
ces, pels torrons i la xocolata. Aviat les llums 
tornaran a brillar i molts de nosaltres tor-
narem a reunir-nos al voltant de la taula 
sentint que encara hi som, que ja ha pas-
sat un any més i que l’olor de l’escudella 
encara ens embriaga…

Avui em sento plena de gràcia i vida. 
Estic encegada per un plaer infi nit i per la 
sensació que els records que em bombar-
degen, colpegen amb tant d’amor que ni 
el dolor de l’absència em pot fer mal.

Com sempre us podeu preguntar el 
perquè d’aquest estat i el perquè ho vull 
compartir amb vosaltres. I jo, com sem-
pre, tinc la meva resposta!!

Durant molt de temps he estat presa 
de la tradició i d’una il·lusió efímera 
que un havia de ser feliç per Nadal. Era 
com si estigués esperant aquesta època 
per donar i rebre, per sentir el regust que 
a vegades ens ofereix la nostàlgia, per 
olorar el fl aire de màgia que sembla que 
porti l’aire de les festes. Llavors, sense 
adonar-me’n, quedava lligada a una ex-
pectativa molt gran que sovint quedava 
boicotejada per la realitat que tots po-
dem viure a casa. No tot sempre era tan 
bonic!! I així m’obria a un desengany 
que oprimia el meu cor i em feia estar 
realment trista. 

Després d’aquesta etapa vaig intentar donar-li al Nadal una 
nova visió. No existeix, és una manipulació que ens empeny 

a gastar, a menjar, a beure i a viure una farsa que consola 
les penes que no volem acceptar. Aquesta idea sem-

blava que em feia estar més de peus a terra i que 
d’aquesta manera el mal no podria entrar en 

mi amb tanta facilitat.
I d’aquí, la sorpresa que ara m’ha 

envaït!! Cap de les dues visions 
m’han donat l’oportunitat 
d’estar alegre, de viure les 

festes honestament, de sentir 
l’obertura real cap a la màgia 

que sempre hi és. Amb les dues 
m’he enganyat i amb les dues he 

intentat, a través de la ment, camu-
fl ar amb conceptes i realitats el que és 

la meva veritat. 
Penso viure el Nadal com jo el sento! 

Dies en què, ens agradi o no, la festa ve a no-
saltres, dies en què molta gent, menys hipò-
crita del que sembla, es veu capaç d’expressar 
el que sent. Dies on la meva fantasia vola al 
costat de la dels nens, on entre els records i el 
meu present puc seguir retrobant-me, expan-
dint-me i parlant amb tots vosaltres.

Us convido a no esperar al Nadal per ser fe-
liç, a no donar-li a ell aquesta nostra responsa-
bilitat, però també us demano que, no per por 
a aquesta felicitat, deprecieu i us perdeu unes 
festes que hem fet nostres. Unes festes que són 
correctes sempre que les visquem lliurement i 
com vulguem.

No deixis que el Nadal et faci feliç, sigues 
feliç per Nadal.

Silvia Ganges

No deixis que 
el Nadal et faci 

feliç, sigues feliç 
per Nadal

Amb ulls de Pepita...

Dies esplèndids d’agradable Festa Major. Tot el po-
ble satisfet per la companyia i la col·laboració en tots 
els actes, en especial el nou ball que ens van oferir 
la tarda de Sant Martí al Teatre de la Palma. No van 
faltar les sardanes, els gegants, el Tei de Plata... en fi , 
uns dies plens d’activitats. Esperem també, que igual 
que la Festa Major, l’Homenatge a la Vellesa sigui una 
gran festa per a tothom i passem un bon dia, amb 

una temperatura ben agradable. Esperant que el pro-
per any, si Déu vol, pugui tornar a llegir un vers per 
l’Homenantge a la Vellesa, que anant cap als 92 anys 
i encara conservo la mateixa il·lusió de llegir-lo que 
el primer dia i poder dedicar-lo a tots els avis i àvies. 
Una abraçada a tots,

Pepita Fontana

Feliç Festa Major
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FRANCESC RIBAS I PARÍS
President de La Societat la Flor 
de Palma

Des de fa tres anys presideix 
una de les entitats més antigues 
del poble, La Flor de la Palma, 
que aquest any ha rebut el Tei 
de Plata i que el 2011 celebra el 
seu centenari. Es tracta de dos 
importants esdeveniments que 

el Francesc està visquent amb intensitat, tan d’esperit com física-
ment, per tots els actes commemoratius que ja estan preparant 
des de l’entitat. Poc s’ho imaginava quan va entrar-hi en contacte 
per primera vegada, mitjançant la seva participació als Pastorets. 
Va ser quan el sostre de La Palma es va enderrocar, que li van 
proposar presentar una nova candidatura per la Junta Directiva, 
i des d’aleshores que hi està vinculat. Anteriorment també havia 
estat implicat amb d’altres entitats del poble, com l’Esplai Itaca, 
on seria un dels primers joves monitors, o l’Agrupació Esportiva 
Teià, on va jugar durant vint anys, fi ns i tot havent tingut pro-
postes per marxar a d’altres clubs de bàsquet... Amb gairebé dos 
metres d’alçada, està acostumat a ser el més alt de tot arreu on va. 
Per tots aquests i altres motius, el Francesc és una persona ben 
coneguda al poble, però el cas és que molts el coneixen abans 
pel nom de París. L’explicació es remunta a l’època de l’escola, 
en què hi havia dos Ribas a classe i a ell li va tocar assignar-se el 
cognom de la mare. Tanmateix, a nivell anecdòtic, comenta que 
a la seva adreça electrònica no hi fi gura ni el seu nom ni el seu 
cognom, tan sols la paraula teianenc.

T-PEOPLE
Gent de Teià

ÀNGELS FERNÀNDEZ I 
CANTÓ

Propietària de l’Administració de 
Loteria de Teià

Fa vint-i-cinc anys els seus pares 
van obrir l’Administració de Lote-
ria nº 1 de Teià, i una casualitat 
va fer que ella naixés un 22 de 
desembre, dia del Sorteig de Na-
dal i el més important per al seu 
establiment. L’Àngels va arribar al poble en plena adolescència, 
primer com a estiuejant i per passar-hi els caps de setmana, i més 
endavant, per viure-hi durant un temps. De la primera època en 
guarda els seus millors records vitals, com la creació del Centre 
Excursionista de Teià, amb el Pere Duran al capdavant i ella en-
carregant-se d’un petit grup de nens i nenes amb ganes d’anar a la 
muntanya. També seria la responsable d’organitzar, conjuntament 
amb la Teresa Caselles, les primeres colònies escolars del poble, en 
uns temps en què l’escola s’ubicava al mateix Ajuntament. Biòloga 
i Màster en Ciències Ambientals, continua amb la loteria després 
de vint-i-set a l’ensenyament, tot i que actualment porta els en-
càrrecs externs i de cara al públic, qui atén és la Mercè Combalia. 
Si bé l’Àngels no acostuma a quedar-se cap dècim, explica que té 
el seu propi número lligat a una data sentimentalment especial; 
en aquest cas, referent als seus pares, que van morir tots dos el 
mateix any. Contràriament al que es pugui pensar, l’administració 
del poble també ha notat la crisi, però compta des de fa molt de 
temps amb una clientela fi xa. Qui sap si aquest any la sort l’haurà 
escollida per donar-li una alegeria.

Què en sabem de la gent de Teià? A partir de la seva història, des d’aquesta secció volem 

apropar-nos a persones que viuen, treballen o participen al nostre poble.

* Si vols proposar un protagonista per la secció T-people, pots fer-nos arribar el seu nom a butlleti@teia.cat

Elisenda Guiu

Apunts d’història: LA NEVADA DE 1962

Molts teianencs recorden l’any 1962 com el de la gran 
nevada. Un gruixut mantell blanc de metre i mig va co-
brir tot Teià deixant les cases incomunicades i els carrers 
intransitables.

Tot va començar en sortir de la missa del Gall que va 
sorprendre a tothom amb l’entranyable postal nadalenca 
de veure caure neu del cel. L’endemà, dia de Nadal, no 
va parar de nevar en tot el dia i el dia de Sant Esteve es 
va despertar amb un esplèndid sol primaveral i sense cap 
núvol al cel.

Molts teianencs varen aprofi tar el bon temps per, pri-
mer de tot, fer corriols per anar de la  porta de la casa al 
carrer. Allà, els veïns del carrer s’organitzaven per treure a 
cops de pala la neu fi ns a la Riera i, fi nalment, molta gent 
del poble s’animà per obrir pas fi ns a l’estació del Masnou 
per la carretera vella (la del Desmunt). 

Ens contaren amb orgull que la gent de Teià fou la que 
alliberà a les monges de les “Escolàpies” que restaven in-
comunicades al convent situat a tocar de la carretera de 
Teià, en ple cor del Masnou.

Jordi i Josep Mª Balada, Arxiu Històric Teià

Teianencs que estaven traient neu de la Riera. Foto Josep Duran 1962.
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El passat 20 de novembre Teià va aco-
llir la I Festa del Porc, organitzada per un 
grup de joves anomenats Garrins de Teià. 
El Parc de Can Godó va ser escenari, des 
de les dues de la matinada, de la cocció 
de dos porcs sencers que van delectar les 

més de 110 persones que van assistir al dinar popular muntat 
a La Unió, després que la pluja obligués a traslladar la diada 
prevista al parc. Tot i això, mentre la meteorologia va respec-
tar, es van mantenir les activitats a Can Godó, com l’exposició 
d’animals. Els més petits van poder veure de ben a prop galls, 
gallines, porcs i un emú. El punt i fi nal de la jornada el va po-
sar el sorteig d’un garrí i el concert del grup Bumpie Band, el 
vocalista del qual és Nao Albet (més conegut com a Martí de 
Ventdelplà).

Però la suspensió d’algunes de les activitats previstes, com 
els jocs infantils muntats per l’Esplai Itaca, lluny de desanimar 
els organitzadors, els ha portat a continuar treballant per poder 
materialitzar noves idees per fer moure el poble, i tot, des de 
la constitució com a nova entitat de caràcter lúdico-festiva-cul-
tural, tal i com la defi neixen ells mateixos. D’aquesta manera, 
s’ofereixen a la resta d’entitats del poble per a treballar conjun-
tament a l’hora d’organitzar actes, celebracions i festes. 

Algunes de les propostes en què ja estan rumiant són fer un 
concurs de paelles, una segona edició de la Festa del Porc a 
l’abril, el Rock&Reis -un concert benèfi c amb l’objectiu de re-
collir joguines per infants amb necessitats- o un Lip Dub que 
serveixi per promocionar Teià arreu. Per cert, si voleu partici-
par-hi només cal que us poseu en contacte amb ells a través 
del seu correu electrònic garrinsdeteia@gmail.com o a través 
del Facebook.

Gerard Vall-llovera

Els Garrins de Teià es posen en marxa 
amb un homenatge al seu animal emblema

Darreres activitats de la Penya Barcelonista
El passat 5 de novembre es van conèixer Xavier Hernández 

Creus, jugador del Futbol Club Barcelona, i el petit Xavi Hernán-
dez Creus, nascut a Teià aquest any i que, com veieu, es diu exac-
tament igual.

Casualitats de la vida 
que van portar Javi Her-
nández, pare i soci de 
la Penya, i Mercè Creus,  
mare del petit, a fer-ho 
saber al jugador. Aquest, 
sorprès, els va voler co-
nèixer. La trobada fou a la 
ciutat esportiva del Barça, 
a Sant Joan Despí, on els 
teianencs varen tenir el 
goig de fer-se fotos amb 

alguns jugadors, així com veure les instal·lacions barcelonistes.
Al vespre es va cel·lebrar al restaurant Cambray el sopar anual 

d’aniversari de la penya, on s’hi van reunir al voltant de 70 persones.  
A banda dels socis i directius de la penya, van venir companys de 
Premià de Dalt  i Arenys de Munt. També varen ser presents les au-
toritats del Masnou i Teià, així com directius del Barça i l’exjugador 
Paco Clos. Aquest darrer, en acabar el sopar, va dirigir unes paraules 
als assistents, fi ns al punt d’arribar a emocionar-se. A l’hora dels pos-
tres es va acostar l’exporter de l’equip d’handbol David Barrufet.

No van faltar el cava i el pastís d’aniversari, ni tampoc la quina, 
que com sempre va repartir un bon nombre de regals.

El 4 de desembre, mentre es confeccionava aquest butlletí, el 
Barça jugava a Pamplona partit de lliga. Una expedició de 55 socis 
s’hi van desplaçar i va passar el cap de setmana a terres navarreses.

Penya Barcelonista El Masnou-Ocata-Teià

Vista general del dinar popular.

Els Garrins de Teià.

Xavi Hernández vs. Xavi Hernández.
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Teià corona el Toubkal, 
el cim més alt del Marroc

L’expedició teianenca, formada per 21 socis del CET, va sortir del 
poble el dijous 7 d’octubre. Després d’una primera nit al poblet d’Imlil 
(Marrakech), just al peu de la muntanya, vam fer via cap al refugi, si-
tuat a 3200 metres. Fou una llarga caminada amb 1600 metres de des-
nivell i uns 15 km de distància. Déu n’hi do. Dissabte 9 d’octubre, cap 
a les 11 del matí (hora catalana) els alpinistes assolíem el punt més alt 
del cim del Toubkal, 4167 metres. Puntes est i oest per bona part dels 
muntanyencs. El fred i el vent però ens van impedir estar gaire estona 
al Cim. Al migdia arribàvem novament al refugi després d’un lent des-
cens, fruit del cansament i de la difi cultat del camí, ple de pedres. Les 
cares de satisfacció, però, eren més que evidents. Al vespre vam tenir la 
sort i el plaer de veure, en mirar el cel, un munt d’estrelles i, al bell mig 
de la negror, una gran estela, la Via Làctia. Una imatge que val més que 
mil paraules. Ja diumenge arribàvem a Marrakech, la civilització, per 
dir-ho d’alguna manera on, durant dia i mig, vam canviar la muntanya 
pel turisme. El Cim del Toubkal doncs, passa a ser un més dels espec-
taculars cims assolits pel Club Excursionista Teià.

Tota la informació, així com les fotos, la trobareu al web del club: 
www.teia.cat/cet

Club Excursionista Teià

Rècord de participants i 
consolidació de la Teialada

El passat 14 de novembre es va celebrar novament la Teialada, pe-
dalada popular, que arribava a la seva 7a edició. Aquest any s’havien 
marcat 4 circuits diferents, fet que va animar la gent a apuntar-se 
fi ns arribar als 494 participants. La prova es va disputar per diversos 
camins de Teià, les muntanyes que agrupen la vila i, fi ns i tot, pel 
centre urbà.

El Circuit Negre, el més complicat de tots, s’està convertint en un 
dels més durs de l’especialitat en pedalades BTT de muntanya que se 
celebren a Catalunya, amb 37 km i un desnivell de 1400 metres. Jor-
di Roura va ser el guanyador amb un temps de 2 hores 7 minuts. El 
primer teianenc en arribar fou, per segon any consecutiu, el corredor 
del CET Marc Lacuesta, que va quedar 4t. Els “bikers” van venir de 74 
poblacions diferents, essent Barcelona (56), El Masnou (53) i Teià 
(51) els pobles amb més participants. Aquest fet mostra que la Teia-
lada es consolida poc a poc en el món del ciclisme de muntanya.

Al migdia es va disputar la “Mini-Pedalada” amb la participació de 
64 nens i nenes. El recorregut fou pel centre del poble on els menuts 
s’ho van passar d’allò més bé.

Un total de 93 col·laboradors, i sobretot el cop de mà de l´ADF i 
els Llubakus, van ajudar a què a la Teialada tot sortís “sobre rodes”.

Tota la informació, així com les fotos, la trobareu al web del club: 
www.teia.cat/cet

Club Excursionista Teià

La Teialada al seu pas per la Biblioteca de Can Llaurador.

Membres del CET al cim, a 4.167m.

Sovint, des d’Europa, es veu l’Àfrica com un territori depauperat, 
depenent i amb gent amb poca iniciativa. Ja fa molts anys que tre-
ballem amb els nostres companys i companyes d’Ak Benn de Dakar 
(Senegal). Sempre ens sorprenen per la seva creativitat, empenta i 
esperit crític. 

Els darrers mesos s’ha inaugurat a Dakar un monument masto-
dòntic dedicat a l’africanitat però que, en realitat, és un projecte me-
galòman del president Wade que ha gastat una fortuna en la cons-
trucció (per tècnics i treballadors de Corea del Nord) d’un conjunt 
monumental més gran que l’estàtua de la llibertat de Nova York. 

Els nois i noies d’Ak Benn s’han posicionat amb rotunditat i amb 
la seva gran creativitat i sentit de l’humor han fet un seguit de “per-
formances” i una gran exposició en què denuncien l’estat del món 
actual. Per a nosaltres és engrescador conèixer el treball de nois i 
noies que no arriben als vint anys i sacsegen les nostres consciències 
d’europeus adormits i panxacontents.

Amics d’Ak Benn Caricaturitzant el nou monument.

ELS JOVES DE DAKAR ES MOUEN
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PENSANT EN VEU ALTA

L’ADF DE TEIÀ VISITA 
BUNYOLA (MALLORCA)

A la inauguració de l’exposició de la Festa Major, que era la inau-
guració del nou Fons Batllori, en Toni Batllori va fer un discurs al-
ludint l’exposició que acabava de fer el GRAMC. Les seves paraules 
desafortunades envers nosaltres i les altres entitats, ni són justes 
amb el treball de les entitats, ni crec que refl ecteixin la realitat.   

Les entitats, i més a nivell local, les formem les persones, amb els 
nostres errors i els nostres encerts, però sempre amb la voluntat de 
treball conjunt al si de la nostra comunitat.

Al si de les entitats compartim vivències i experiències, alegries 
i frustracions i, sobretot, el desig de ser un granet de sorra que 
faci més endreçada i acollidora la nostra casa comuna i aquesta 
parcel·la on més podem incidir: el nostre poble.

Teià és un poble ric en entitats, cadascuna amb la seva personalitat 
i el seu treball específi c i som moltes i molts els que pertanyem a 
més d’una i dues entitats culturals, esportives, solidàries...

Totes, qui més qui menys, hem fet exposicions a la Unió, amb ga-
nes i il·lusió de donar a conèixer qui som i el nostre treball.

El GRAMC en portem una pila. Cadascuna amb temàtiques i in-
tencions diferents, però sempre volem donar a conèixer allò que 
fem, en el que creiem, pel que lluitem...

Sempre amb el nostre treball personal, escassos mitjans i tota la 
creativitat i il·lusió de la qual som capaços. I el que és més impor-
tant per a nosaltres: saber que estem treballant des de la nostra pe-
titesa, per construir una societat més justa, solidària i respectuosa 
amb la diversitat. Una societat oberta als canvis i sense pors.

Tot això no tindria sentit si no ens sabéssim formant part del 
nostre poble. El GRAMC és una entitat de Teià i tot allò que fem 
no n’és aliè. Som teianenques i teianencs, grans i petits, que es-
timem aquest petit racó del nostre país petit, però que volem de 
cor gran.

Mima Sant i Granados, Assemblea Local del GRAMC de Teià

www.gramc.org

El passat pont de Tots Sants un grup de voluntaris de l’ADF de Teià 
varen anar a visitar els companys de l’ADF de Bunyola (illa de Ma-
llorca) i el territori on desenvolupen les seves activitats.

Fa un mesos tinguérem l’oportunitat de parlar amb dos membres 
de l’ADF de Bunyola i  ens va sorprendre mútuament les sem-
blances entre els dos pobles; tots dos estan a la vora d’una ciutat 
gran, nosaltres de Barcelona i ells de Ciutat de Mallorca; nosaltres 
estem a l’entrada del Parc de la Serralada Litoral i ells de la Serra 
de Tramuntana; nosaltres tenim el “Vedat” i ells “sa Comuna”; etc. 
Posteriorment ens assabentàrem de la coincidència més gran, tot 
cercant informació de Bunyola, ens adonàrem que aquest poble 
mallorquí té una població de 6.026 habitants (any 2009) i el nos-
tre poble està en els 6.087 habitants (any 2009). És sorprenent: 
tenim només 61 habitants més!

A partir d’aquestes coincidències i per agrair la continuada feina 
que realitzen els nostres voluntaris al transcurs de tot l’any, la nos-
tra ADF decidí organitzar un viatge a Mallorca per veure “in situ” 
com aquesta ADF germana enfocava les seves actuacions. Va ser 
per tant un viatge que compaginava el treball amb el lleure.

En la nostra curta estada a l’illa vàrem tenir ocasió de trobar en-
cara més semblances: la visita al castell d’Alaró ens recordà el ma-
resmenc castell de Burriac, els marges dels camps formats per una 
infi nitat de pedres posades sense cap tipus de morter a les parets 
seques de les nostres muntanyes i trobàrem molt familiars els bos-
cos d’alzina.

Per tal de què ens coneguessin millor els vam oferir al teatre de 
Bunyola una exposició d’imatges, oberta al públic,  i amb els cor-
responents comentaris de les activitats que realitza la nostra ADF 
a Teià.

Fou molt interessant la visita que férem a una fi nca forestal de ti-
tularitat municipal que s’anomena “sa Comuna”, els seus camins, 
la seva zona de pícnic, els pins vells amb marques d’un antic in-
cendi... ens recordaren molt el nostre “Vedat”. Dins d’aquesta fi nca 
visitàrem una bassa que s’utilitza perquè els helicòpters carreguin 
aigua per atacar els incendis. Ens deien que l’havia col·locat el 
Govern Balear, que la carregaven traginant cisternes d’aigua i que 
ells vigilaven que estigués sempre plena. Es van sorprendre quan 
els hi vàrem dir  que nosaltres manteníem plena la bassa del coll 
de can Gurguí amb l’aigua que brolla d’una mina.

Ens vàrem allotjar a una casa del poble d’Orient que és propietat 
del Govern Balear i que està adaptada com a casa de colònies, o 
més ben dit, com ells diuen “Centre d’Aprenentatge d’Orient”.

ADF de TeiàImatges de dues de les exposicions del Gramc.
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Al Nadal: comprar 
per comprar?

Consells pràctics per un Nadal més just i no consumista:
- No compreu regals perquè sí, el Nadal és molt més que els regals.

- Prioritzeu les compres als petits comerços i no als grans centres comercials.

- Compreu productes de comerç just, ecològics o productes artesans als productors de la zona.

- Emboliqueu els regals amb paper reutilitzat o paper de diari.

- Compreu objectes duradors, amb garantia, reciclats i/o reciclabes.

- Regaleu coses de segona mà, coses que a vosaltres ja no us fan servei i estan en bon estat o aneu 

a algun mercat d’intercanvi (al Masnou n’organitzem dos a l’any: al desembre i al juny).

- Regaleu coses fetes per vosaltres (la xarxa està plena d’idees, feu-hi un cop d’ull!).

Propostes de regals no materials: Un regal no té per què ser material. Regaleu (i regala’t):

- Temps per estar amb la família i els amics.

- Dies de lleure: caps de setmana a balnearis, sortides a cavall, en veler, globus...

- Subscripcions a ONGs, entrades per a activitats culturals, sigueu voluntaris per un dia...

- Caràcter: fes un petit esforç per ser més amable, saludar, somriure...  i fes-ho durant tot l’any.

- Tranquil·litat: surt 5 minuts abans de casa i posa atenció a qui pugui necessitar ajuda pel carrer.

- Apaga la televisió! (o recicla-la), tindràs temps per fabricar, gaudir i compartir tots els regals i més!

Planteja’t:
- Per a qui compro aquest regal? L’utilitzarà? És útil o només el compro per complir?

- Cal que em gasti tants diners, o més val que sigui un regal ben escollit, independentment del cost?

- Porta piles o té algun tipus de manteniment que caurà ràpidament en l’oblit?

- Aportarà algun bé a la persona a qui se li regala? 

I davant de cada compra planteja’t les següents preguntes:
1. Per què vull aquest producte?

2. L’he de comprar, o hi ha altres maneres d’aconseguir-ho? (reutilitzar, reconvertir..)

3. Si ho compro, a qui estic donant els meus diners?

4. Com és aquesta marca?

5. Com interactua amb la societat i el medi ambient?

6. No et deixis enganyar pels missatges publicitaris, comença a conèixer i exigir d’on vénen els 

productes i sota quines condicions socials, laborals i ambientals s’han produït.

Grup de Consum Responsable Cistella Verda | www.cistellaverda.com

Ja estan disponibles 

els dvd’s del Ball dels 

Llancers de Festa Major! 

Si esteu interessats a adquirir-ne 
un, podeu contactar amb la Rosalia 
Ramentol, a través del correu electrònic 
rramentol@hotmail.com; o bé amb la 
Primitiva López, al tel. 667 36 82 80.

El preu del dvd és de 10€.

Podreu veure una mostra de la gravació 

al web de l’Ajuntament, www.teia.cat

al facebook i a www.teia.cat

L’ENQUESTA del Butlletí Municipal
RESULTATS DE L’ENQUESTA DEL BUTLLETÍ 112:

TOTAL: 149 vots

Respostes obtingudes a través del web www.teia.cat, a 
dia 14 de desembre de 2010.

Amb quina freqüència utilitzaries un autobús Teià-Barcelona?
A: L’utilitzaria diàriament ................................................ 81 vots

B: L’utilitzaria setmanalment .......................................... 28 vots

C: L‘utilitzaria mensualment ........................................... 17 vots

D: No el faria servir mai .................................................. 23 vots
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AGENDA

Bon Nadal i feliç any nou

Dijous 23 de desembre a les 19h a la CMC La Unió

INAUGURACIÓ DEL PESSEBRE ARTÍSTIC

Divendres 24 de desembre 

després de la Missa del gall a la CMC La Unió

CANTADA DE NADALES

Dilluns 3 de gener a les 17h a la CMC La Unió

VISITA DEL PATGE REIAL

Dimecres 5 de gener a partir de les 18h des del camp de 
futbol de Sant Berger al Teatre de La Flor de la Palma

CAVALCADA DE REIS

Diumenge 9 de gener  i diumenge 13 de febrer 
de 10 a 14h a la plaça de la Cooperativa

La Fira Verda
Una fi ra agroecològica on trobareu productes de proximitat, 

ecològics i artesanals. Es celebra el segon diumenge de cada mes.

SI VOLEU SABER TOTES LES ACTIVITATS DELS PROPERS 
MESOS CONSULTEU L’AGENDA AL WEB: www.teia.cat

Horaris de Nadal

Biblioteca de Can Llaurador  

(Tel. 93 555 01 04) 

Tancada per vacances del 24 de desembre 

al 2 de gener.

CMC La Unió 

(Tel. 93 540 12 63) 

Tancada del 27 de desembre al 5 de gener

Sala d’exposicions de la CMC La Unió

Els dijous i divendres de 18h a 20.30h. Els diss-

abtes d’11h a 14h i de 18h a 20.30h i, els diu-

menges d’11h a 14h. Canvis en els horaris en 

motiu del pessebre artístic:

- 25 i 26 de desembre de 12h a 14h

- 3 de gener de 17h a 20.30h

- 5 de gener de 18h a 20h

- 6 de gener de 12h a 14h. 

El Butlletí Municipal estrena perfi l de 
Agrega’t per assabentar-te de les últimes novetats. Busca’l amb el nom de “Butlletí Teià”
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